

PAROISSE STE-THÉRÈSE

Témiscaming, QC

& Thorne, ON

OUR LADY OF THE LAKE MISSION Kipawa, QC

Site web / Website

www.sttheresetemiscaming.com

ST. THERESA'S PARISH

Presbytère / Rectory

819-627-3381

67, rue Boucher, C.P. 940



Father Fortunatus Rudakemwa, admin

Father Scott Murray, Parochal Vicar – courriel/ email: s.josephmurray@gmail.com

Madeleine Paul, secrétaire/secretary - courriel/e-mail: eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca

Bureau ouvert les mardi, mercredi et jeudi

Heures de bureau: 9h00 à midi

Office open Tuesday, Wednesday & Thursday

Office hours: 9:00 a.m. to noon

MESSES

Semaine du

19 août

2018



MASSES

Week of

August 19

2018

Lundi 20 août

(F) 8h30

Fire at St. Casimir Parish – Anonymous

Monday, August 20

Mardi 21 août

(E) 8h30

Paroissiens & Paroissiennes défuntes – Fonds in Memoriam

Tuesday, August 21

Mercredi 22 août

(F) 8h30

Fire at St. Casimir Parish – Anonymous

Wednesday, August 22

Jeudi 23 août

(E) 8h30

Paroissiens & Paroissiennes défuntes – Fonds in Memoriam

Thursday, August 23

Vendredi 24 août

(F) 8h30

Fire at St. Casimir Parish – Anonymous

Friday, August 24

21e Dimanche du temps ordinaire (B)

21th Sunday in Ordinary Time (B)

TEMISCAMING

Saturday, August 25

(E) 4:00pm

- 1) All Parishioners
- 2) Rita Goulet – Mrs. F Langlois & Family

TÉMISCAMING

Dimanche, 26 août

(F) 11h00

- 1) Paroissiens & Paroissiennes
- 2) Franky Babin – Theresita Babin

KIPAWA

Sunday, August 26

(E) 9:30am

- 1) All Parishioners
- 2) Réal Whissell – Lilian Bucher

FINANCES

2018-08-12

Env.

\$\$\$

En Vrac/Loose

TOTAL

Ste-Thérèse

37

537.00

62.00

599,00 \$

Our Lady of the Lake

20

241,00

104,00

345,00 \$

FROM THE DIOCESE (for more Diocesan News please refer to our website and Facebook page)

Thinking of the Sisterhood? The Daughters of St. Paul invite you to their 2018 Vocation Retreat: *Media Evangelization & Eucharistic Adoration* from September 28th-30th in Toronto for women ages 18-34. Adoration – Conferences – Discernment Helps – Silence – Individual Guidance – Prayer. For more information please visit their website at www.DaughtersOfStPaul.ca. Before making plans to attend, please schedule an interview at srhelenaburns@gmail.com.

Pastoral Appointment – Effective September 20, 2018: Rev. Mervin Coulas, presently Pastor of St. Lawrence O’Toole Parish, Barry’s Bay, will retire from active full-time ministry. The diocese expresses its sincere thanks to him for his generous and faithful priestly ministry over many years of service in various parishes and in other ministries on the diocesan level.

Nomination pastoral – le 20 septembre 2018: Rév. Mervin Coulas, *présentement curé de la paroisse St. Lawrence O’Toole, Barry’s Bay, prendra sa retraite du ministère paroissial. Le diocèse tient à le remercier pour les années nombreuses de ministère sacerdotal généreux et fructueux dans plusieurs paroisses et autres ministères au niveau diocésain.*

Pastoral Appointment – Effective September 20, 2018: Rev. Patrick Dobec, presently on sick leave, has been appointed Pastor of St. Lawrence O’Toole Parish, Barry’s Bay.

Nomination pastoral – le 20 septembre 2018: Rév. Patrick Dobec, *présentement en congé de maladie, est nommé curé de la paroisse St. Lawrence O’Toole, Barry’s Bay.*

Pastoral Appointment – Effective October 1, 2018: Rev. Christopher Shalla, presently on sick leave from St. Hedwig Parish, Barry’s Bay, has been appointed Pastor of St. Andrew Parish, Killaloe, and Our Lady of the Angels Parish, Brudenell.

Nomination pastoral – le 1^{er} octobre 2018: Rév. Christopher Shalla, *présentement en congé de maladie de la paroisse St. Hedwig, est nommé curé de la paroisse St. Andrew, Killaloe, et la paroisse Our Lady of the Angels, Brudenell.*

Pastoral Appointment – Effective October 1, 2018: Rev. Michael Goring, presently Pastor of St. Andrew Parish, Killaloe, and Our Lady of the Angels Parish, Brudenell, has been appointed Pastor of St. John the Evangelist Parish, Campbell’s Bay, *paroisse Sainte-Anne, Île-du-Grand-Calumet, and St. Charles Borromeo Parish, Otter Lake.*

Nomination pastoral – le 1^{er} octobre 2018: Rév. Michael Goring, *présentement curé de la paroisse St. Andrew, Killaloe, et la paroisse Our Lady of the Angels, Brudenell, est nommé curé de la paroisse Saint-Jean-l’Évangéliste, Campbell’s Bay, la paroisse Sainte-Anne, Île-du-Grand-Calumet, et la paroisse Saint-Charles-Borromée, Otter Lake.*

KIPAWA COUNTRYFEST MUSIC LINE-UP

FRIDAY, AUGUST 17, 2018	
6:00 - 6:45 p.m.	Gravitas
7:00 - 8:30 p.m.	Roadhouse
9:00 - 10:30 p.m.	The Washboard Union
11:00 - 12:30 a.m.	Kipawa River Band
12:45 - 2:00 a.m.	Gravitas
SATURDAY, AUGUST 18, 2018	
12:00 - 2:00 p.m.	Open Stage
2:15 - 3:30 p.m.	Quick Pick
3:45 - 5:00 p.m.	Don and Friends
DINNER BREAK	
7:00 - 8:30 p.m.	Weekend Crew
9:00 - 10:30 p.m.	Diamond Rio
11:00 - 12:30 a.m.	JW Stevens
12:45 - 2:00 a.m.	Gravitas
SUNDAY, AUGUST 19, 2018	
12:00 - 12:30 p.m.	Kipawa Choir
1:00 - 2:30 p.m.	The Good Brothers
2:45 - 3:45 p.m.	Back In Tyme
4:00 - 5:00 p.m.	The Drive
5:15 - 6:00 p.m.	Gravitas

Come Listen!

Countryfest Emcee: DJ Neil Pariseau and Josette McGarr
Sound and Lights By: DBSL Inc. Pro Sound & Lighting
Musical Acts and Times May be Subject to Change

Le 19 août 2018
20^e dimanche du temps ordinaire (B)

Le Feuillet Paroissial



Faim de vivre - Faim de vie

Qui n'a pas faim de vivre? Qui n'a pas faim de vie, même de Vie avec la majuscule au sens où elle invite à porter son regard bien au-delà de ce qu'on peut en voir?

Il n'est que de voir ces millions de réfugiés qui cherchent un espace pour vivre ou même tout simplement pour survivre. Ils sont prêts à tous les sacrifices. À un autre niveau, même si la pratique religieuse est en chute libre, la recherche d'accès au monde du spirituel est facilement repérable.

Même si on le fait avec des moyens parfois fantaisistes, il s'agit d'un besoin profondément inscrit au cœur de l'expérience humaine. Et cette quête de spirituel consiste en général en une recherche de sens à sa vie. Souvent s'y cache la quête plus ou moins avouée d'un remède qui fera échapper à la mort. Qui n'est pas en recherche d'éternité? On a faim de vivre et de vivre longtemps.

Et voilà que comme réponse, l'Évangile nous arrive avec une déclaration qui a tout ce qu'il faut pour heurter la raison. Elle est aussi farfelue que celle de la vieille Sagesse du *Livre des Proverbes* qui propose son *discours* et offre à boire son *vin* comme réponse aux « folies » de l'homme. Jésus tient des propos de même nature. Mais cette fois, c'est sa *chair* qu'il offre en nourriture, c'est son *sang* qu'il donne à boire.

Paroles choquantes, paroles étonnantes, paroles scandaleuses même qui pourtant se veulent une *bonne nouvelle*. Mais est-ce bien la réponse attendue par celui qui a faim de vivre, qui a faim de vie? Ceux à qui Jésus s'adresse n'ont pas l'air d'y croire. Pourtant la question qu'ils posent touche non pas les propos entendus mais bien celui qui les tient : *Comment celui-là peut-il donner sa chair à manger?* Pour les juifs c'est *celui* qu'ils ont devant eux qui pose problème, alors que c'est précisément *celui-là* qui fait toute la différence. Ils ne refusent pas que Dieu puisse donner un *pain venu du ciel*, une *nouvelle manne*, ce qu'ils ne peuvent accepter, c'est que ce pain soit cet homme, que la chair dont il est question soit celle de *celui-là*. Pour l'admettre, il leur faudrait croire en Jésus qui pourtant leur parle de vie. Tout est là ... *De même que le Père, qui est vivant, m'a envoyé, et que moi je vis par le Père, de même celui qui me mange, lui aussi vivra par moi.*

Jésus le Christ a un avenir à offrir et mieux, une voie pour y accéder. Certes ses paroles sont difficiles à entendre parce qu'elles obligent à aller au-delà des apparences comme au-delà des mots entendus. Il parle de faim de vivre, mais surtout de faim de Vie, une faim qu'il peut seul combler.

Jacques Houle, c.s.v.

August 19, 2018
20th Sunday in Ordinary Time (B)

Our Parish Bulletin



Satisfying our Hunger with Food for Life

We need to satisfy our hunger in order to live. We are also hungry for *Life* in the sense that we are always searching for meaning.

The media constantly reminds us that millions of refugees are willing to make incredible sacrifices to reach a safe place to live or even just to survive. On another level, though the media report that religious practice appears to be in free-fall, there is still an identifiable search for spirituality.

This quest may follow various pathways but it reflects a need that is deeply inscribed in the heart of our human experience. This spiritual quest is a search for meaning for our lives. We want to live long and worthwhile lives. What happens after we die? Are we thinking about eternal life?

In response, the Gospel comes to us with a reasonable declaration. There is a reference to *Wisdom* in the Book of Proverbs, who offers bread and wine to all with the advice to: *Lay aside immaturity, and live, and walk in the way of insight.* Jesus makes similar statements. However, this time, it is his flesh that he offers as food; his blood that he gives us to drink.

These shocking and astonishing statements comprise Christ's message. Yet were these the answers expected by people whose needs had not been fulfilled and who were still hungry? Those to whom Jesus spoke did not believe him. Their questions referred not only to his words but the fact that Christ actually spoke them: *How can this man give us his flesh to eat?* The crowd who listened to Jesus could not comprehend how he could make such statements. Yet, as God's Envoy, these words came from God. During their time in the desert, the Jews had accepted God's gift of manna from heaven. Christ's words referred to a new manna: *I am the living bread that came down from heaven.*

The crowd still could not accept Christ's words: *Very truly, I tell you, unless you eat the flesh of the Son of Man and drink his blood, you have no life in you. This new nourishment would also come from heaven. This is the bread that came down from heaven, not like that which your ancestors ate, and they died. But the one who eats this bread will live forever.*

Jesus spoke to them about life. *Just as the living Father sent me, and I live because of the Father, so whoever eats me will live because of me.*

Jesus Christ offers us a future and a pathway to eternal life. His words may be difficult to hear because they force us to go far beyond our human limitations and embrace a new spirituality. He speaks of hunger that we must satisfy in order to live, but especially of a hunger for life that Christ alone can provide.

Jacques Houle, c.s.v.